
Mødet blev afholdt på Store Magleby Skole i
personalerummet onsdag den 26. april kl.
17.00-19.00

Mødedeltagere:
Forældrerepræsentanter:
Erwin Lansing, Jacob Bøgemose, Tine Vitved,
Charlotte Tranberg, Charlotte Saabye, Camilla
Mikkelsen Suhr og Sylvia Mark Andreasen

Medarbejderrepræsentanter:
Henriette Thorius og Dennis Friis Skram

Elevrepræsentanter:
Christian Enemark 9.B og Daniel Nybro Langpap
9.B

Repræsentant fra Kommunalbestyrelsen:
Annette Nyvang

Repræsentanter fra ledelsen:
Jens Charpentier og Steen Nielsen

Referat:

Afbud fra: Annette Nyvang, Daniel fra 9.b, Jacob
og Charlotte S.

1. Godkendelse af dagsorden.
Valg af ordstyrer.

Godkendt, Erwin ordstyrer

2. Meddelelser fra

Formanden Der har været møde i Rådgivende Skoleorgan,
hvor der var gruppearbejde om det nye
klubtilbud, hvor begge nye ledere har opsagt
deres stilling.
Der blev også drøftet fællesskab og den nye
økonomimodel for skolevæsenet, der er
dilemmafyldt for SB, der kun kan tage ansvar for
egen skole, mens modellen lægger op til fælles
ansvar for økonomien på tværs af enhederne.

Skolen og SFO

Der er sendt spørgeskema rundt tll alle forældre,
som skal være med til at udvikle tilbuddet for
børn og unge i fritiden.

Steen og Jens orienterede om
● Støtte til elever
● Kan-/skal analyse til budget 2024
● Udtræksfag offentliggjort



● Skriftlig eksamen i næste uge
● Sidste skoledag for 9. klasse den 17/5
● Fuld affaldssortering fra 1/5

Medarbejderne Den sidste lejrskole for 8. klasse afholdt.
En 8. klasse er mødt kl 4.30 fredags og hjalp
med at gøre skolen rent.
I dag havde skolen gæstelærere fra
PriceWaterCoopers, der underviste i økonomi på
8. årgang.
Fagfordelingen er begyndt i går og fortsat i dag.
Fleksdagen udfordrer i fagfordelingen med den
nye lektionsstruktur.
På SFOen har man inviteret alle til
sportstrøjedag. der siges farvel til 3 klasserne
samtidig med at de nye SFO-børn modttages.
Der har været en god personalelørdag på SFOen
endda med konkurrencer.

Eleverne Der er fuld gang i forberedelserne til
eksamenererne - først de skriftlige og senere de
mundtlige. Elevrådet er meget utilfredse over
stramningen i mobilprincippet. Især er der
irritation over, at eleverne ikke må få telefonen i
den lille pause. Elevrådet har en opgave i
forberedelsen af den fulde affaldssortering.

Udvalg
- Trafikudvalget Det blev besluttet at SBs Trafikudvalg følger op

på den manglende tilbagemelding fra mødet den
18. januar 2023, hvor Jesper og Henrik deltog.

- Kontaktforældreudvalget
(Forældreindragelse)

Intet nyt

Kommunalbestyrelsen Intet nyt

3. Spørgsmål til meddelelsespunkter Spørgsmål til størrelsen på SFO-bemanding. Her
kan man i princippet være to voksne til 100 børn.
PT er der ca. 15 børn per voksen.
Er der gode kandidater, som kan afløse Christian
som formand for elevrådet næste år? Det
kommer der nok, men det kan være svært.
Det blev foreslået, at man kunne tænke i
cyklusser, så der er nye elever, der kan overtage
formandsposten, når 9. klasserne går ud? Det
forsøger skolen at indarbejde.



Hvor lange er pauserne i den nye struktur? 15
min, 60 min og 15 min.



4. Status på implementering af budget 2023 Fremstilling af punktet:
Jens orienterede om, at skolen de sidste to dage
har arbejdet med fagfordelingen til kommende
skoleår. Fagfordelingen er i skolens terminologi jo
den egentlige realisering af de besparelser, der er
vedtaget på skolen. Det skyldes, at det her, den
nye timestruktur for alvor slår igennem. Det er
også først med fagfordelingen, at timetallene i
besparelserne kan verificeres, fagfordelingen
viser, at beregningerne har været korrekte, men
også tætte.

Fagfordelingen er foregået således, at skolens
medarbejdere og ledelse har mødtes tirsdag og
onsdag og fordelt fag og klasser sammen. Der
tilbagestår enkelte uafklarede fag og klasser, men
overordnet er meget af fagfordelingen på plads. I
morgen mødes ledelsen og fordeler de sidste fag
og klasser.

Som led i den nye struktur har Jens talt med
musiklærerne om musik på 6. klassetrin, da det
kun udgør én lektion om ugen. Lærerne har i
dialog med Jens ønsket at omlægge timerne til
fleksdage på 4. og 5. årgang, således at musik
udgår på 6. årgang. Det betyder, at vi har flyttet
timer fra musik i 6. klasse til 4. og 5. klasse. Det
betyder samtidig, at timerne i især engelsk på
mellemtrinnet flyttes rundt, så eleverne ikke får
for mange timer på 4. og 5. årgang. På 6. årgang
vil eleverne have flere timer i engelsk, mens det
også har været muligt at tilgodese matematik i 6.
klasse, således at tolærerordningen har timer
nok.

Væsentlige input og synspunkter, der blev
drøftet på mødet:
SB drøftede konsekvenserne af, at der fremover
er musik i 4.+5. frem for 6. klasse

Beslutning på mødet:
SB tager orienteringen og beslutningen om at
flytte musik til efterretning.



5. Økonomiopfølgning 1. kvartal 2023 Bilag til punktet:
Økonomirapport for 1. kvartal 2023

Fremstilling af punktet:
Økonomiopfølgningen for 1. kvartal viser, at
skolen inkl. SFO samlet har et merforbrug på 1,7
procentpoint. Merforbruget er forventet og
således også netop årsagen til, at der skulle
indarbejdes besparelser på skolen. Det vil først
være muligt at se en reel effekt af besparelserne,
når vi runder sommerferien. Det skyldes, at
skolen har en fortsat lønudgift til de, der er
afskediget og sat ned i tid.

Som det kan ses af økonomiopfølgningen, er der
enkelte opmærksomheder, der særligt træder
frem. Det er forbruget til møder og kurser, der er
højere end ventet, det samme er gældende for
udgifter til specialundervisning.

I forhold til budgettet for kurser og møder, ønsker
skolen at hæve dette budget med midler, der er
afsat til at afbøde besparelserne. Det skyldes, at
vi har 3-4 medarbejdere, der skal på uddannelse,
heraf to ledere. Udgiften vil udgøre ca. 45.000 kr.

Årsagen til overskridelsen på budgettet til
specialundervisning er en udgift til en konkret
støtteordning. Skolen modtager først midler til
dette fra visitationsudvalget til sommer.

Endelig er der merforbrug til forsikring. Budgettet
og udgiften bogføres af forvaltningen, hvorfor
skolen ikke har indflydelse på budgettets
størrelse. Skolen har ad flere omgange henvendt
sig til forvaltningen, uden det har ført til et korrekt
budget.

Samlet set er forventningen, at skolen har et
merforbrug i år på mellem 250.000 og 500.000 kr.
Det vil skolen skulle indhente næste år.

Væsentlige input og synspunkter, der blev
drøftet på mødet:

https://drive.google.com/file/d/1G1MC0YyyBkf7aeh5l2Ax9ZT5kLZJR6v0/view?usp=share_link


SB stillede spørgsmål til opfølgningen, og om det
svarer til forventningerne, hvilket det gør.
Der spurgtes om skolen kan indgå samarbejde
med supermarkeder om overskudsvarer, hvilket
nok vil være svært rent praktisk.
SFOen mærker også, at der skal prioriteres
skarpere efter besparelserne.

Beslutning på mødet:
Skolebestyrelsen tog orienteringen til efterretning.

6. Klasselokaler på skolen med den ekstra
klasse i kommende skoleår

Fremstilling af punktet:
Jens indledte med at fortælle, at kommunen ikke
har afsat midler til klasselokale til den ekstra
klasse. Dette er en politisk prioritering ifm.
budgettet for 2023.

Med dét udgangspunkt har skolen nedsat et
lokaleudvalg blandt medarbejderne, der har
været med til at lave en ny lokalefordeling på
skolen. Lokalefordelingen er ikke besluttet endnu.

Væsentlige input og synspunkter, der blev
drøftet på mødet:
Skolebestyrelsen drøftede problematikken på
mødet og anerkender, at skolen har forsøgt at
finde de bedst mulige løsninger, men ikke
modtager svar på henvendelser.
Skolebestyrelsen drøftede vigtigheden af en god
og permanent løsning for den ekstra klasse, der
er besluttet etableret på skolen.
Det er væsentligt for skolebestyrelsen, at der er
en stor opmærksomhed på at sikre fællesskabet
og trygheden for 0. årgang, således at der ikke
opleves en byrde.

Beslutning på mødet:
SB vil henvende sig til KB og afkræve en
ordentlig løsning på skolens lokaleproblem, som
nøje blev beskrevet, da beslutningen om den 4.
klasse på skolen blev truffet i marts 2022. Camilla
begynder at skrive et udkast, som sendes rundt.

7. Ferieplan kommende skoleår Fremstilling af punktet:
Jens fortalte, at forvaltningen har sendt et nyt
udkast til ferieplan for kommende skoleår, der



implementerer beslutningen om, at Store
Bededag er afskaffet. I ferieplanen er forslaget, at
fridagen i stedet placeres som en ekstra feriedag
i forlængelse af juleferien. Denne placering er
valgt, fordi det er skoleledernes vurdering, at det
bedst kan håndteres af familierne.

Skolebestyrelsen har mulighed for at komme med
kommentarer til planen, disse skal sendes til
forvaltningen eller alternativt videreformidles
gennem skolelederen.

Væsentlige input og synspunkter, der blev
drøftet på mødet:
Drøftet

Beslutning på mødet:
SB tager ferieplanen til efterretning.

8. Eventuelt Sylvia spurgte til håndtering af medicin, der skal
gives til elever. Punktet tages op på næste møde.

9. Godkendelse af referatet

Til næste møde:
Hvis elever har brug for hjælp til
medicin.

SB læser referatet og melder tilbage til Jens
senest mandag.


